
Zápisnica z  28. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Kvačanoch, konaného 

dňa 16.6.2021 v zasadačke OcÚ Kvačany od 18,00 – 20,50 hod. 

 
Prítomní poslanci: Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák, Katarína 

Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká 

Hlavný kontrolór obce PhDr. Marcela Jašková - PN  

Neprítomní poslanci:  

Hostia:   Ján Jaško, Ing. Juraj Brziak, Peter Klejka, Miloš Hurban   

Zapisovateľka:  Katarína Kunová 

 

P r o g r a m : 
 

1. Schválenie programu. 

2. Prerokovanie a schválenie rozpočtových opatrení. 

3. Žiadosť o úľavu na poplatku za TKO za rok 2021. 

4. Prerokovanie a schválenie záverečného účtu obce Kvačany za rok 2020. 

5. Žiadosť o opravu územného plánu. 

6. Žiadosť o územnoplánovaciu informáciu. 

7. Prerokovanie námietky voči ÚPN-O. 

8. Schválenie finančných prostriedkov na činnosť spoločného Školského úradu 

v Likavke. 

9. Prerokovanie a schválenie výšky nájomného v byte v MŠ.  

10. Rôzne.  

11. Záver. 

 

1. Rokovanie OZ otvoril, za prísnych bezpečnostných a hygienických predpisov, zástupca 

starostu obce Milan Galica o 18,00 hod., z dôvodu PN starostu obce Jozefa Grúňa. Privítal 

všetkých prítomných. Z dôvodu pretrvávajúcej mimoriadnej situácie všetci prítomní boli od 

seba vo vzdialenosti min. 2 m, bola zabezpečená dezinfekcia a každý prítomný mal na sebe 

rúško. Zástupca starostu konštatoval, že prítomní sú 7 poslanci zo 7, teda je OZ 

uznášaniaschopné. Za zapisovateľku bola určená Katarína Kunová. Za overovateľov zápisnice 

určil Romana Lasáka a Petra Húsku. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

2. Zástupca starostu informoval poslancov, že na obecný úrad boli doručené 2 rozpočtové 

opatrenia. Odovzdal slovo J. Brziakovi, ktorý poslancov oboznámil s RO za Základnú školu 

v Kvačanoch, ktoré rieši príjem finančných prostriedkov v rámci projektov, grantov a príjmu 

zo ŠJ a RO za obecný úrad, ktoré rieši presun finančných prostriedkov na školský úrad 

Likavka a kuchynskú linku v byte MŠ. Potom zástupca starostu prečítal návrh uznesenia:  

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtového opatrenia ZŠ č. 3/2021 a 

schvaľuje rozpočtové opatrenie ZŠ č. 3/2021 v pôvodnom znení návrhu,  

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 



b) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtového opatrenia OcÚ č. 5/2021 a 

schvaľuje rozpočtové opatrenie OcÚ č. 5/2021 v pôvodnom znení návrhu,  

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

3. Zástupca starostu informoval poslancov, že na obecný úrad boli doručené žiadosti od 

občanov obce na úľavu poplatku za komunálny odpad na rok 2021. Podľa schváleného 

Dodatku č. 1 k VZN č. 5/2015 o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO je 

úľava vo výške 50 %. Tieto žiadosti poslanci zobrali na vedomie a 50% úľavu schválili. 

Potom prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť p. Mgr. Jany Caban-Klepáčovej 

o uplatnenie úľavy na poplatku za komunálny odpad na rok 2021 pre ňu a jej synov Etiena a 

Tadeusa, nakoľko dlhodobo žijú v zahraničí, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje úľavu na poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady podľa § 24 Dodatku č. 1 k VZN Obce Kvačany č. 5/2015 o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce 

Kvačany na rok 2021 pre Mgr. Janu Caban-Klepáčovú a jej synov Etiena a Tadeusa, nakoľko 

dlhodobo žijú v zahraničí, 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

c) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť p. Barbory Fullovej o odpustenie poplatku 

za komunálny odpad na rok 2021 pre seba a jej syna Radovana Fullu nakoľko sa zdržiavajú v 

Ružomberku, 

d) obecné zastupiteľstvo schvaľuje úľavu na poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady podľa § 24 Dodatku č. 1 k VZN Obce Kvačany č. 5/2015 o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce 

Kvačany na rok 2021 pre Barboru Fullovú a jej syna Radovana Fullu nakoľko sa zdržiavajú 

v Ružomberku. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

4. Zástupca starostu informoval poslancov, že na obecný úrad neboli doručené žiadne 

písomné pripomienky k záverečnému účtu. Následne odovzdal slovo J. Brziakovi, ktorý 

informoval poslancov aj o stanovisku hlavného kontrolóra, nakoľko hlavná kontrolórka je t. č. 

PN. Prečítal záver stanoviska hlavnej kontrolórky v nasledovnom znení: „Konštatujem, že 

záverečný účet je spracovaný v súlade s príslušnými právnymi normami a objektívne 

vyjadruje rozpočtové hospodárenie, ako aj stav majetku a záväzkov obce Kvačany a preto 

odporúčam schváliť návrh záverečného účtu tak, ako je predložený, t.j. schváliť celoročné 

hospodárenie obce bez výhrad a schváliť prevod prebytku rozpočtu za rok 2020 vo výške 

72.672,21 EUR na tvorbu rezervného fondu“. Ďalej informoval poslancov o pohľadávkach, 

príjmoch, zadĺženosti, ako aj o výdavkoch obce. Poslanci sa zhodli, že prebytok bude 

prevedený na rezervný fond. Potom zástupca starostu prečítal návrh uznesenia: 



a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému 

účtu obce Kvačany za rok 2020, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje Záverečný účet obce a celoročné hospodárenie bez 

výhrad, 
c) obecné zastupiteľstvo schvaľuje použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu 

rezervného fondu vo výške 72.672,21 EUR. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

5. Zástupca starostu odovzdal slovo p. Petrovi Klejkovi, ktorí oboznámil prítomných o svojej 

žiadosti o opravu územného plánu, nakoľko sa pozemok, ktorý sa nachádza v lokalite Nižné 

Pole už bolo v minulosti určené na výstavbu a v aktuálnom územnom pláne z roku 2018 úsek 

medzi domami súpisné č. 264 a 268 je vedený ako orná pôda. Zástupca starostu informoval 

prítomných, že na základe konzultácie so spracovateľkou ÚPN-O Kvačany, bol priebeh 

takýto. V roku 1995 boli v ÚPN-O Kvačany tieto pozemky dávané do náhľadu. V roku 2005 

bolo podaná žiadosť o umiestnenie stavby, kde do 36 mesiacov malo byť podané stavebné 

povolenie. Do roku 2008 stavebné povolenie nebolo vydané, preto sa žiadalo o predĺženie 

platnosti o umiestnení stavby, ktoré sa predĺžilo o ďalšie 3 roky do roku 2011. V roku 2011 sa 

však stavebné povolenie nedoložilo a nebolo požiadané ani o následné predĺženie, preto 

rozhodnutie o umiestnení stavby zaniklo. V čase spracovania návrhu nového ÚPN-O 

Kvačany, ktoré sa začalo v r. 2014, sa v návrhu územného plánu rozdelila lokalita Nižné Pole 

na 3 časti, a to na časť č. I a II, kde je možnosť výstavby rodinných domov a na časť III, ktorá 

je uvedená vo výhľade do roku 2040 s tým, že tam bude možná výstavba rodinných domov, 

len v prípade preloženia vysokého napätia, ktoré vedie cez spomínanú časť s podmienkou 

aktualizácie ÚPN-O Kvačany. V prípade skoršieho preloženia VN v lokalite Nižné Pole je 

potrebné aktualizovať ÚPN-O Kvačany, ktoré však trvá 6 až 9 mesiacov, nakoľko je tam 

potrebné výberové konanie na spracovanie Zmien a doplnkov ÚPN-O a vyjadrenia všetkých 

orgánov. V ÚPN-O je výhľadovo zapracovaný podľa platných predpisov aj prístup 

k rodinným domom, nakoľko už nie je možné podľa pôvodnej projektovej dokumentácie, aby 

z cesty III. triedy bolo napájanie ku každému rodinnému domu. Možnosť podať písomné 

pripomienky bola počas 30 dní  pri spracovávaní návrhu ako aj pri schvaľovaní ÚPN-O. 

Poslanci sa zhodli na tom, že je potrebné osloviť Stredoslovenskú energetiku o možnostiach 

preloženia VN v lokalite Nižné Pole, aby bola možnosť vybudovať trafostanicu pre plánovanú 

výstavbu v tejto lokalite. Následne zástupca starostu prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť o opravu územného plánu p. Petra Klejku, 

b) obecné zastupiteľstvo poveruje zástupcu starostu na oslovenie Stredoslovenskej energetiky 

o možnostiach preloženia vysokého napätia v lokalite Nižné Pole III.  

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

6. Zástupca starostu informoval poslancov, že na obecný úrad prišla požiadavka na vyjadrenie 

obce k výstavbe 7 rekreačných domov namiesto bývalej fary. Pri ich prvej požiadavke im 

bolo odpovedané, že výstavba rekreačných domov nie je v tej oblasti dovolená. Následne 

prišla požiadavka na to, či sa môže stavať rodinné domy na ploche vedenej ako záhrady. Na 

základe konzultácie aj so spracovateľkou ÚPN-O Kvačany, výstavba na týchto plochách nie 

je možná. Poslanci sa zhodli na tom, že výstavbu 3 rekreačných domov, ktoré by mali byť 



podľa ich požiadaviek postavené na plochách záhrad nepovolia. Zástupca starostu následne 

prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť o územno-plánovaciu informáciu p. Ing. 

Róberta Smitka,  

b) obecné zastupiteľstvo neschvaľuje výstavbu rekreačných domov na pozemku vedenom ako 

záhrady. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

7. Zástupca starostu informoval prítomných, že na obecný úrad bola doručená námietka voči 

územnému plánu od p. Bošancovej, ktorá žiada vylúčenie, ktorých je vlastníčkou a na ktorých 

je postavená cesta, ktorú postavili na vlastné náklady. Zástupca starostu prečítal návrh 

uznesenia:    

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie námietku voči územnému plánu p. Adriany 

Bošancovej, 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

8. Zástupca starostu informoval poslancov o žiadosti Školského úradu v Likavke, 

o poskytnutie jednorázového príspevku na chod spoločného školského úradu na rok 2021. Ide 

o sumu min. 515,00 €. Do roku 2020 sa do školského úradu neprispievalo, nakoľko je 

financovaný zo štátu. V decembri roku 2020 však boli zmenené podmienky ohľadom počtu 

žiakov, ktoré má spoločný školský úrad zastrešovať, a preto došlo k zníženiu financií na tento 

úrad. Školský úrad v Likavke oslovuje ďalšie obce a ich základné školy, aby pristúpili 

k Zmluve o spoločnom obecnom úrade – školskom úrade. Nakoľko však legislatíva umožňuje 

uznanie obce ako školského úradu, teda aj pristúpenie nových obcí, len k 1.1. nasledujúceho 

kalendárneho roka, nie je možné žiadať od štátu doplatenie na rok 2021. Preto sa spoločný 

školský úrad obrátil so žiadosťou na dofinancovanie roka 2021 na združené obce. Poslanci po 

krátkej diskusii súhlasili s poskytnutím finančného príspevku na kalendárny rok 2021 v sume 

požadovaných 515,00 €. Následne zástupca starostu prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie materiál k zmene financovania Školského úradu 

v Likavke, dôvody a určenie výšky združenia finančných prostriedkov zmluvných obcí na 

činnosť spoločného Školského úradu v Likavke, na kalendárny rok 2021, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje poskytnutie finančných prostriedkov na činnosť 

spoločného Školského úradu Likavka na kalendárny rok 2021 v rámci združenia finančných 

prostriedkov zmluvných obcí v sume 515,00 €. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

9. Zástupca starostu informoval poslancov o výške použitých finančných prostriedkoch, ktoré 

sa použili pri rekonštrukcii bytu v MŠ. Nakoľko však ešte nie sú známe kompletné výdavky 

na vybavenie, nájom sa vyrátať nedá. Je potrebné počkať na finálnu výšku použitých 

výdavkov, s tým, že je nutné pre výpočet výšky nájmu dohodnúť sa, za aký čas návratnosti sa 

budú výdavky prepočítavať, či na 20, 25 alebo 30 rokov. Poslanci sa zhodli na tom, že 



návratnosť použitých výdavkov na rekonštrukciu bytu v MŠ bude 30 rokov. Do dnešného dňa 

bolo do rekonštrukcie bytu investovaných 29.597,67 Eur. V tejto sume ešte nie je zarátaná 

kuchynská linka. Zástupca starostu prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informáciu o výške použitých finančných 

prostriedkov na rekonštrukciu bytu v MŠ v Kvačanoch. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

10. Zástupca starostu informoval o potrebe schváliť zmluvu s audítorkou p. Huštákovou, 

nakoľko predchádzajúca zmluva bola schválená len na dobu určitú a to na audit za rok 2020. 

Nová zmluva bude uzatvorená na dobu neurčitú, s čím poslanci súhlasili. Potom prečítal 

návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Návrh zmluvy o zabezpečení overenia účtovníctva 

a účtovnej závierky medzi obcou Kvačany a Ing. Máriou Huštákovou, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje Zmluvu o zabezpečení overenia účtovníctva a účtovnej 

závierky medzi obcou Kvačany a Ing. Máriou Huštákovou, 

c) obecné zastupiteľstvo poveruje zástupcu starostu obce podpísaním Zmluvy o zabezpečení 

overenia účtovníctva a účtovnej závierky medzi obcou Kvačany a Ing. Máriou Huštákovou, 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

Zástupca starostu odovzdal slovo p. Hurbanovi, ktorí prítomným poslancom predniesol 

požiadavku, že by chcel v obci Kvačany vytvoriť registrovaný oddiel stolného tenisu. Na toto 

je však potrebná prvotná finančná pomoc, približne na jedno mužstvo, ktoré budú tvoriť 4 

hráči a 2-3 náhradníci, je potrebné mať minimálne 2 stoly a rakety, čo je približne 1.500,00 €. 

Je však potrebné zistiť, či je možné financovanie stolného tenisu aj pod organizáciou TJ 

Družstevník, aby sa nemusela vytvárať nová. Začať by chceli niekedy v septembri – októbri 

2021, nakoľko záujem v obci je. Poslanci sa zhodli na tom, že to treba podporiť. Dôležité je 

zistiť všetky potrebné informácie ohľadom možnosti financovania, preto poslanci túto 

požiadavku zobrali len na vedomie. Zástupca starostu prečítal návrh uznesenia:  

d) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť p. Hurbana o vytvorenie jedného oddielu 

stolného tenisu v Kvačanoch. 

Hlasovalo:  za -    7 / Mgr. Ján Rypák, Peter Húska, Milan Galica, Roman Lasák,  

                                                    Katarína Kojšová, Július Kudzbel, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

Ďalej informoval prítomných o požiadavke nájmu na strelnicu pre strelecký klub Hrboltová, 

ktorý chcú mať 11.9.2021 guláš pre členov klubu a pritom by si chceli asi hodinku zastrieľať. 

Na strelnici máme schválený poplatok za celodenný nájom bez streľby v sume 10 € a v 

prípade akcie väčších skupín, ktoré si budú chcieť prenajať strelnicu napr. na celý deň, budú 

nájmy riešené individuálne krátkodobými nájomnými zmluvami. Preto je dobré rozhodnúť, 

koľko sa im bude účtovať. Poslanci sa zhodli na sume 50 €.  

Zástupca starostu informoval o žiadosti riaditeľky MŠ o prerobenie dolnej umyvárky 

z dôvodu zastaralého a nefunkčného vybavenia – v nádržkách preteká voda, umývadlá sa 

hojdajú – nedržia pevne a ťažko sa batériami zastavuje voda. Umyvárka je pôvodná, teda 



bude mať už 40 rokov. Poslankyňa K. Kojšová opísala možnosti prerobenia, nakoľko to bola 

s p. riaditeľkou pozrieť. Nové záchodíky aj umývadlá majú už zakúpené, potrebné by bolo len 

osekanie starých kachličiek na jednej stene za umývadlami a dlažbu na podlahe. Búracie 

práce by boli zdarma, za účasti rodičov detí navštevujúcich MŠ. Náklady by boli 

pravdepodobne v sume do 5.000,00 €. Zástupca starostu informoval, že by bolo potrebné 

urobiť prieskum trhu. Ak by to bola suma do 5.000 €, bolo by možné zákazku zadať priamym 

zadaním p. Smiešnemu, ktorý už robí rekonštrukciu bytu v MŠ. Treba ho však osloviť, či by 

bol ochotný to urobiť a hlavne, aby predložil cenovú ponuku.  

Ďalej informoval prítomných, že prebehlo vyhodnotenie prieskumu trhu na rekonštrukciu PZ. 

S najnižšou sumou vyšla víťazne firma TANOT s.r.o. z Hanušoviec nad Topľou. Ich ponuka 

bola 34.383,14 Eur s DPH. Cena je o niečo vyššia, ako sme zadávali do požiadaviek, ale ako 

každý vie, ceny materiálov idú hore. Je na poslancoch, či sa rozhodnú, že cenovú ponuku 

príjmu, alebo zrušia prieskum trhu a vyhlási sa následne nový. Poslanci sa zhodli na tom, že je 

potrebné osloviť víťaza prieskumu a uzatvoriť s ním zmluvu o dielo, aby sa práce na 

požiarnej zbrojnici pohli.  

Zástupca starostu informoval prítomných, že bude potrebné zamestnať nejakého obyvateľa, 

ktorý by kosil verejné priestranstvá. Záujemcovia na kosenie by boli, ale len popri vlastnej 

práci, čo tiež nie je dosť výhodné, nakoľko kosiť by bolo treba priebežne aj počas dňa, keď je 

dobré počasie. Bolo oslovené aj Poľnohospodárske družstvo na mulčovanie vysokej trávy. 

Poslanec p. Lasák informoval, že ľudia sa sťažujú na úpravu priestranstva na cintoríne 

v Kvačanoch. Poslanci sa zhodli na tom, že treba urobiť brigádu, aby sa cintorín dal čo 

najskôr do poriadku.    

 

11. Na záver zástupca starostu obce Milan Galica skonštatoval, že boli prerokované všetky 

body stanoveného programu, všetkým prítomným poďakoval a rokovanie ukončil o 20,50 

hod. 

 

 

Zapísal/(a):       Starosta obce: /zástupca starostu/ 

Katarína Kunová    ........................................ Milan Galica      ....................................... 

 

Overovatelia:  

      

Roman Lasák      ........................................ 

 

Peter Húska         ........................................ 


